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          Lars Stenholm 
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Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 5 mars 2018 
Anslaget sätts upp 14 mars 2018 
Anslaget tas ned 5 april 2018 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Petter Larsson -  

Cathrin Bergenstråhle X  Oliver Rykatkin T  

Tobias Nässén X  Eric Lindahl T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Christina Rinman T  

Filip Wiljander X  Christof Borgström T From § 39 

Ylva Sandström -  Gun Lingberth N  

Peter Zethreus X  Monica Segerman N  

Helene Skantze X  Helena Söderqvist -  

Lars Stenholm X  Kristiina Rittel -  

Sofia Fölster X From § 39 Lena Gatenborg -  

Johan Hiller X  Kjell Eurén -  

Vilma Mori Aguilar X  Margareta Hjelmstad N From § 39 

tom § 53 

Pernilla Hsu Båberg X     

Richard Wendt -     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X     

Sebastian Ridderskans X     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Christer Lydig  -     

Anna Kjellin Flory X     

Eivor Örenmark -     

Bo Bergkvist X     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X From § 38 Gertrud Lindgren T  
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Stefan Saläng X  Lena Linnerborg N  

Louise Granath -     

Mats Granath -     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Birgitta Husén N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Ella Tegsten -  

Anita Johansson -  Pia Ellström -  

Espen Bjordal X  Carl-Magnus 
Grenninger 

T  

Helena Westerling X  Lena Rönnerstam -  

Mattias Qvarsell X  Noor Rahman Sherzad -  

Martin Hellströmer X  Ann Olsson -  

Gunnel Nyman Gräff X     

Maria Raner X     

Andreas Falk X     

Majvie Swärd X     

Erik Svanfeldt X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell -  Per Chrisander T  

Sidney Holm X  Desha Svenneborg T  

Louise Ollivier -  Mathias Zachariassen -  

Lisskulla Zayane X  Nina Piroth T  

Roger Bydler X     

Pascal Fall -     

Ninni Lindberg X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak T  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson -     
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Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson -  Borna S. Rowshani -  
Birgit Hansson X  Elisabeth Persson-Grip T  
Barbro Sörman -     
Sverigedemokraterna (SD)      

David Bergquist X  Esa Örmä N  

Åsa Nyberg X  Vakant    
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§ 33 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Nacka kommunfullmäktige från Mathias Zachariassen 
(MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Mathias Zachariassens begäran om entledigande och 
överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 34 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Nacka kommunfullmäktige från Barbro Sörman (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Barbro Sörmans begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 35 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Vilma Mori Aguilar och Khashayar Farmanbar att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 13 mars 2018 kl 16.00 i Nacka 
stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 36 Dnr KFKS 2018/210 

Enkel fråga – Ersättning från Migrationsverket 
Enkel fråga den 5 mars 2018 från Sidney Holm (MP) till arbets- och företagsnämndens 
ordförande 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
  
 
- - - - - 
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§ 37 Dnr KFKS 2018/87 

Interpellation – Säkerheten på tunnelbaneperrongerna 
Interpellation den 29 januari 2018 av Majvie Swärd m. fl. (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2018/88 

Interpellation – Frågor om kommunens arbete för att 
motverka sexuella trakasserier 
Interpellation den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff m.fl. (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 39 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ersättare (V) i styrelsen för Nacka vatten och 
avfall AB 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Hans Wigren, Landåvägen 47, 131 49 Nacka. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 januari 2018 § 17 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 40 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Agneta Lydig (M) som entledigats från sitt uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
arbets- och företagsnämnden från Lisa Hagberg (KD) 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Karin Teljstedt, Finnbergsvägen 50, 131 31 Nacka. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 42 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
och 1:e vice ordförande i valnämnden från Lisa Hagberg 
(KD) samt val av ny ledamot och 1:e vice ordförande för 
tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot och 1:e vice ordförande väljs Anders Tiger, Alphyddevägen 25, 131 35 
Nacka. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 43 Dnr KFKS 2011/293-251 

Exploateringsavtal för Morningside Marina, Erstavik 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det inte finns något underlag från kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 44 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 9 februari 2018 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 januari 2018 § 9 
Exploateringsavtal med Duvnäs Fastighets AB inklusive bilagor. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 5 mars 2018 § 85 
Ärendet utgick. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 44 
Kommunstyrelsen noterade att den detaljplan som exploateringsavtalet avser inte kan antas 
förrän exploatören och SL har ingått erforderligt avtal om bullerdämpande åtgärder. 
Kommunstyrelsen bordlägger därför ärendet om exploateringsavtal i avvaktan på att sådant 
avtal mellan exploatören och SL ingås. 
Ärendet behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 
 
- - - - - 
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§ 44 Dnr KFKS 2010/502-214 

Detaljplan för Morningside Marina, fastigheten Erstavik 
25:38 m.fl. i Fisksätra Saltsjöbaden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det inte finns något underlag från kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 45 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 9 februari 2018 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 januari 2018 § 10 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 270 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 22 november 2017 
Plankarta  
Planbeskrivning  
Granskningsutlåtande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 5 mars 2018 § 86 
Ärendet utgick. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 45 
Kommunstyrelsen noterade att erforderliga kommunala beslut för att anta detaljplanen 
föreligger men att den inte kan antas förrän exploatören och SL har ingått avtal om 
bullerdämpande åtgärder. Kommunstyrelsen bordlade ärendet i avvaktan på att sådant avtal 
ingås. 
Ärendet behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 270 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige skulle anta planförslaget. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 
 
- - - - - 
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§ 45 Dnr KFKS 2010/280-050 

Exploateringsavtal för Nobelberget, på västra Sicklaön 

 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det inte finns något underlag från kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 46 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 10 januari 2018 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 46 
Ärendet utgick och behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 
 
- - - - - 
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§ 46 Dnr KFKS 2009/574-214 

Detaljplan för Nobelberget, fastigheterna Sicklaön 83:33, 
83:29, del av 40:12 och 83:3 på västra Sicklaön 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det inte finns något underlag från kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 47 
Tjänsteskrivelse av enheten för strategisk stadsutveckling den 10 januari 2018 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 268 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 5 december 2017 
Detaljplanekarta med planbestämmelser 
Plan- och genomförandebeskrivning 
Fastighetsförteckning 
Gestaltningsprogram 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 47 
Ärendet utgick och behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 268 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige skulle anta planförslaget. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 
 
- - - - - 
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§ 47 Dnr KFKS 2017/62 

Överlåtelse del av exploateringsavtal och upplåtelse av 
tomträtts- och sidoavtal, Telegrafberget i Nacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna överlåtelse av delar av exploateringsavtalet 
avseende tomträttsoption i Telegrafberget från Telegrafberget Fastighets AB till Grafnäs 
Hyresrätt AB.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget tomträttsavtal och 
sidoavtal med tillhörande bilagor avseende fastigheten Skarpnäs 2:24 i Telegrafberget i 
Nacka med Grafnäs Hyresrätt AB. 
 

Ärende 
Kommunen har 2015 ingått ett exploateringsavtal för fastigheten Skarpnäs 2:24 i 
Telegrafberget med Telegrafbergets Fastighets AB (”TF AB”). Exploateringsavtalet 
innehåller en option om tomträtt för flerbostadshus som är villkorad av att TF AB kan 
uppvisa ett samarbetsavtal med en förvaltare av hyresrätterna som kommunen kan 
godkänna (6§, Exploateringsavtalet). 
 
Kommunfullmäktige godkänner att TF AB överlåter optionen om tomträtt till Grafnäs 
Hyresrätt AB (”Grafnäs”), som är systerbolag till densamme, samt beslutar att Grafnäs 
ingår tomträtts- och sidoavtal avseende fastigheten Skarpnäs 2:24. Grafnäs överlåter 
äganderätten till bolaget till Telegrafberget Holding 4 AB (”ALM”) som långsiktigt avser 
äga och förvalta de hyresrätter som ska uppföras på tomträtten. Detta motsvarar och 
ersätter krav på samarbetsavtal (§6, exploateringsavtalet).  
 
Tomträtts- och sidoavtalet löper först med 60 år och därefter kan det förlängas med 40 år. 
Fastigheten får endast nyttjas för bostads- och förskoleändamål och Grafnäs ska uppföra 
flerbostadshus med förskola i bottenplan. Cirka fem procent av hyresrättsbeståndet ska 
hyras ut till kommunen i andra hand för sociala ändamål och cirka 50 procent av 
hyresrättsbeståendet ska förmedlas genom bostadskö som är öppen för alla. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 50 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 januari 2018 
Föreslaget tomträttsavtal 
Föreslaget sidoavtal 
Överlåtelse av delar av exploateringsavtalet 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 50 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta att godkänna överlåtelse av 
delar av exploateringsavtalet avseende tomträttsoption i Telegrafberget från Telegrafberget 
Fastighets AB till Grafnäs Hyresrätt AB.  
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta att kommunen ska ingå 
föreslaget tomträttsavtal och sidoavtal med tillhörande bilagor avseende fastigheten 
Skarpnäs 2:24 i Telegrafberget i Nacka med Grafnäs Hyresrätt AB. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi noterar försöken i avtalet att hindra ombildning av hyresrätter. Det är ett gott försök 
men även om nu själva avtalet är på 60 år, så är det bara under första 10-års perioden som 
det utdöms vite om lägenheterna ombildas till bostadsrätter. Detta anser inte vi är att säkra 
de få hyreslägenheter som finns i Nacka, och som så väl behövs.  
 
Vi konstaterar att äganderätten är stark som den ska vara i en rättsstat och bästa sättet att 
långsiktigt kunna garantera Nackaborna tillgång till hyresrätter och förhindra oönskade 
ombildningar är genom att äga, dvs ett kommunalt bostadsbolag.” 
 
- - - - - 
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§ 48 Dnr KFKS 2010/124-373 

Avtal med Boo Energi om kommunal medfinansiering av 
markförläggning av luftledningar  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget medfinansieringsavtal med Boo Energi 
Ekonomisk förening, org.nr. 714000–0204. 

Ärende 
Nacka kommun har 2010 tecknat intentionsavtal med flera nätägare för projektet 
Stockholms Ström (”Stockholm Ström”) som innebär att kommunen bland annat 
medfinansierar att luftledningar markförläggs med 126 miljoner kronor. Inom projektet 
Stockholms Ström ska Vattenfall markförlägga luftledningar. Parallellt med Vattenfalls 
luftledningar har Boo Energi Ekonomisk förening (”Boo Energi”) luftledningar längs två 
sträckor om totalt cirka två kilometer. För att uppnå syftet att frigöra mark för rekreation 
och bostäder behöver även Boo Energis luftledningar markförläggas men Boo Energi är 
inte part i projektet Stockholm ström.  
 
I medfinansieringsavtalet om maximalt 9,6 miljoner kronor träffas en överenskommelse där 
Boo Energi, åtar sig att markförlägga sina luftledningar mot medfinansiering från 
kommunen.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2017 § 49 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 januari 2018 
Föreslaget medfinansieringsavtal med Boo Energi AB inklusive följande bilagor: 
Bilaga 1:1: Karta över ledningssträckor 
Bilaga 1:2: Betalplan 
Distributionsavtal med Boo Energi från 1985 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2017 § 49 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget 
medfinansieringsavtal med Boo Energi Ekonomisk förening, org.nr. 714000–0204. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Det är viktigt att bevaka så att värdefull naturmark inte tas i anspråk vid exploateringar. 
Vad innebär uttrycket ”exploateringsbar mark”? Planeras det för en exploatering på de 
områden som har den beteckningen.? Nackalistan bifaller ärendet för 
medfinansieringsavtalet men vill att största möjliga hänsyn tas till naturreservat och 
naturområden som är orörda. Vi undrar också över de mycket breda röjningarna i 
naturområden som har gjorts och om nödvändigheten av dessa. Mesta möjliga natur borde 
sparas och inte röjas.” 
 
- - - - - 
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§ 49 Dnr KFKS 2015/803-050 

Utökad upplåning till Nacka Vatten och Avfall AB 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att låna ut ytterligare 409 miljoner kronor till Nacka 

Vatten och Avfall AB samt fastställer därmed ett lånetak till Nacka Vatten och 
Avfall AB på 479 miljoner kronor (utöver checkkredit). 
 

2. Kommunfullmäktige fastställer en låneränta på 2 procent för 2018 på den utökade 
låneramen. 

 

Ärende 
Nacka Vatten och Avfall AB har ett utökat behov av upplåning på 409 miljoner kronor, det 
vill säga att ha en total låneram hos Nacka kommun på 479 miljoner kronor. Medlen 
behövs för att finansiera tillkommande investeringar. Idag är bolagets ram 70 miljoner 
kronor. 
 
Enligt reglementet för medelsförvaltningen ska kommunens finansverksamhet samordna 
de finansiella frågorna för kommunkoncernen. I samband med Mål och budget 2018-2020 
(KFKS 2017/19) fastställde kommunfullmäktige ett totalt lånetak på 1,3 miljarder kronor 
för 2018 för kommunen inklusive bolag. Nacka Vatten och Avfall ABs utökade lånebehov 
ryms inom kommunens samlade lånetak.  
 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka vatten och avfall AB behöver ytterligare likvida 
medel. 100 miljoner kronor under kvartal ett-2018 och 309 miljoner kronor för resten av 
2018. Nacka kommun har redan fakturerat cirka 100 miljoner med förfallodatum första 
kvartalet 2018. Medlen ska användas för att betala för anläggningar som Nacka kommun 
har färdigställt och fakturerat Nacka vatten och avfall AB. Anläggningarna finns bland 
annat i kommunens förnyelseområden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 48 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 januari 2018 
PM från Nacka Vatten och Avfall AB 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 48 
A. 
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Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige beslutar att låna ut ytterligare 409 miljoner kronor till Nacka 

Vatten och Avfall AB samt fastställer därmed ett lånetak till Nacka Vatten och 
Avfall AB på 479 miljoner kronor (utöver checkkredit) 

2. Kommunfullmäktige fastställer en låneränta på 2 procent för 2018 på den utökade 
låneramen. 

B. 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del att delegera till ekonomidirektören och 
finanschefen att var för sig genomföra utlåning inom ramen för lånetaket, vilket ska föras 
in i delegationsordningen. 
 

Yrkanden 
Håkan Ekengren (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Håkan Ekengrens yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 50 Dnr KFKS 2017/1037 

Kommunalt bostadsbolag i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m. fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då kommunen möjliggör 
bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att själv eller genom ett kommunalt 
bostadsbolag förvalta, bygga och förvärva hyresrätter.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen bildar ett kommunalt bostadsbolag som ska förvalta, 
bygga och förvärva hyresbostäder. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att förslagen i motionen avslås. Kommunen möjliggör 
bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att kommunen själv ska förvalta, 
bygga och förvärva hyresrätter. Förslaget att bilda ett kommunalt bostadsbolag för att få 
hyresbostäder förutsätter dessutom en ekonomisk omprioritering som inte anses stå i rimlig 
proportion till nyttan för kommunen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 51 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 december 2017 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 51 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då kommunen möjliggör bostadsbyggande 
av hyresrätter på annat sätt än genom att själv eller genom ett kommunalt bostadsbolag 
förvalta, bygga och förvärva hyresrätter.  
 

Yrkanden 
Sofia Fölster (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Mats Gerdau (M) och 
Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Elisabeth Persson-Grip (V) yrkade, med instämmande av Roger Bydler (MP), Gunnel 
Nyman Gräff (S), Christina Ståldal (NL), Sidney Holm (MP) och Khashayar Farmanbar (S), 
bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Sofia Fölsters yrkande mot Elisabeth Persson-Grips 
yrkande och fann att Sofia Fölsters yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster för Sofia Fölsters yrkande och 24 röster för 
Elisabeth Persson-Grips yrkande. Två ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade således 
bifallit Sofia Fölsters yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 

Reservationer 
Elisabeth Persson-Grip reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp 
och ingav följande. 
 
”Reservation till förmån för motionen 
- att Nacka kommun tar initiativ till att skapa ett kommunalt bostadsföretag med syfte att 
förvärva, förvalta och låta bygga hyresbostäder 
- att det nya bostadsföretaget ska ställa mildare krav på inkomst och fast arbete än annars 
på bostadsmarknaden, för att ungdomar och låginkomsttagare och personer utan fast 
anställning ska kunna erbjudas bostäder 
- att det nya bostadsbolaget så långt det bara är möjligt ser till att hyrorna i bolagets 
bostäder håller en låg nivå.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Ett kommunalt bostadsbolag är ingen lösning på vare sig bostadsbristen eller höga hyror. 
Det räcker med att gå till grannkommunen Stockholm, som har fyra kommunala 
bostadsbolag men ändå stor bostadsbrist och samma hyror som i Nacka, för att inse det. 
Därför handlar motionen bara om en socialistisk vilja att kommunen ska äga så mycket 
som möjligt.  
 
Att starta ett kommunalt bostadsbolag, vilket vänsteroppositionen (S, V, MP, NL) vill, 
skulle leda till kraftigt ökat lånebehov och höga räntekostnader för kommunen men inte till 
en enda ny eller ledig lägenhet eller lägre hyror. Vi moderater vill inte låsa upp pengar i 
passivt ägande av lägenheter. I stället prioriterar vi investeringar i nya skolor och 
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idrottsanläggningar, miljösanering av mark och överdäckning av Värmdöleden. Och vi 
prioriterar verkligen inte höga räntekostnader, utan satsar i stället på kvalitet i skolan och 
omsorgen. Vi ser också med oro på argumentet om att kommunen behöver äga ett 
bostadsbolag för att människor som är utsatta, nyanlända och fattiga ska få en lägenhet. I 
klartext innebär det att vänsteroppositionen vill ha ”social housing” och bygga upp nya 
utanförskapsområden där lägenheter ska subventioneras av kommunen/skattebetalarna. Vi 
är övertygade om att det inte är en framgångsrik politik, det skulle bara skapa mer 
segregation och konflikter i samhället.   
 
Vi moderater vill ha ett blandat utbud på bostadsmarknaden med både ägarlägenheter, 
bostadsrätter och hyresrätter. Ungefär en tredjedel av nybyggda bostäder bör bli 
hyresrätter. Vi har sett till att kommunal mark anvisas för detta, bl a på Nya gatan, i Älta 
centrum och i Orminge och fler markanvisningar kommer.”  
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka sålde på nittiotalet ut sitt kommunala bostadsbolag med drygt 5 000 
hyreslägenheter efter ett misslyckat försök att omvandla dessa till bostadsrätter. I ett enda 
klubbslag och helt utan återvändo sålde kommunen ut allt det som byggts upp under flera 
generationer av kommunalpolitiska strävanden. Detta var något ingen gjort tidigare och det 
skickade chockvågor genom hela kommunsverige. Efter Nackaaffären hakade även 
moderatstyrda Danderyd och Täby på innan regeringen till slut stoppade utförsäljningarna 
via ”Lex Nacka”. Totalt hann 14 kommuner sälja sina bostadsbolag. Sveriges övriga 276 
kommuner som har kvar sina kommunala bostadsbolag står idag bättre rustade inför de 
stora utmaningar vi står inför. Med ett kommunalt bostadsbolag är det inte bara marknaden 
som bestämmer. Miljöpartiet tycker det är hög tid att inse misstaget och påbörja arbetet 
med att skapa ett nytt kommunalt bostadsbolag i Nacka.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”I mångfaldens Nacka borde verktygslådan för boendeformer också innehålla ett 
kommunalt bostadsbolag. De senaste årens och kommande års händelser visar på en 
kraftigt ökad befolkning i Nacka som också har behov av bostäder från ett kommunalt 
bostadsbolag. Då skulle man kunna ha skarpa krav på långsiktig hållbarhet med fler hus 
byggda i trä och övriga kriterier som man kan önska men inte går att driva igenom i den 
privata bostadsmarknaden i Nacka. Att starta ett kommunalt bostadsbolag i Nacka behöver 
inte vara storskaligt från början utan i mer blygsam skala. Nackalistan skulle formulera en 
motion på ett annat sätt än denna och vill låta erfarna byggföretag själva sköta byggnation 
och mer ha en övergripande kommunal organisation som administrerar 
bostadsverksamheten. Nackalistan delar målet i motionen att skapa ett kommunalt 
bostadsbolag även om vår väg dit skulle se annorlunda ut än i denna motion. Att helt 
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avhända sig det kommunala bostadsbolaget var ett stort misstag som har inneburit stora 
nackdelar för Nackas invånare, inte minst för de unga. Nackalistan stöder motionen.” 
 
David Bergquist (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna kan se vissa fördelar med ett kommunalt bostadsbolag.  
Vi anser att ett sådant ger oss möjlighet att erbjuda hyreslägenheter under  
premisser som vi själva kan råda över. I och med att vi inte motsätter oss idén 
om kommunalt bostadsbolag men att vi inte anser att det ligger rätt i tiden  
valde vi att avstå under voteringen om vänsterpartiets motion.” 
 
 - - - - 
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§ 51 Dnr KFKS 2017/1032 

Fira demokratin 100 år 
Motion den 13 november 2017 av Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen.  
 
Kommunfullmäktige ställer sig bakom syftet att lyfta kunskap om och intresse för 
demokratin och kommer därför att följa och delta i riksdagens olika initiativ inom 
demokratijubileum 2018-2022. Kommunfullmäktige noterar att den långsiktiga nyttan för 
att stärka den lokala demokratin är genom att ge nackaborna möjlighet att vara med och 
påverka i sin vardag och utveckla Nacka i samspel med nackabor, civilsamhälle och 
näringsliv.  
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen uppmärksammar 100 års jubileet av demokratins 
genombrott. Syftet med att fira är att lyfta kunskaper om och intresse för den 
parlamentariska demokratin i allmänhet och Nacka i synnerhet.  
 
Den parlamentariska demokratin har växt fram i etapper under förra seklet. Riksdagen 
kommer att fira demokratins genombrott på ett antal olika sätt under perioden 2018-2022. 
Med start i februari 2018 kommer ett sekretariat finnas samlat för att arbeta med 
demokratijubileet. I detta arbete har gymnasieelever pekats ut som en särskilt viktig 
målgrupp och det kommer finnas riktade insatser till gymnasieelever.  
 
Genom att stärka inflytande och påverkan för de kommunen är till för bidrar kommunen 
på bästa sätt till den lokala demokratin. Att uppmärksamma och fira den parlamentariska 
demokratin som sådan har ett gott syfte och förslaget är att kommunen ska följa och delta i 
relevanta aktiviteter inom riksdagens demokratijubileum 2018-2022.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 52 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 23 januari 2018 
Motion 
 



 
35 (63) 

 5 mars 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 52 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen.  
Kommunfullmäktige ställer sig bakom syftet att lyfta kunskap om och intresse för 
demokratin och kommer därför att följa och delta i riksdagens olika initiativ inom 
demokratijubileum 2018-2022. Kommunfullmäktige noterar att den långsiktiga nyttan för 
att stärka den lokala demokratin är genom att ge nackaborna möjlighet att vara med och 
påverka i sin vardag och utveckla Nacka i samspel med nackabor, civilsamhälle och 
näringsliv.  
 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Anna-Kari Boréus (L), Ninni Lindberg 
(MP) och Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Bosse Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S), Birgit Hansson (V) och 
Christina Ståldal (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Bosse Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Filip 
Wiljanders yrkande. 
 

Reservationer 
Bosse Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Nackalistan reserverar sig mot förslaget till beslut som en majoritet av partier röstade för. 
En kommunal demokrati som fyller 100 år borde i hög grad firas och informeras om till 
alla de som inte har kunskaper om detta. En kommun är en demokratisk organisation där 
medborgaren inte är en kund som kan välja mellan den ena eller andra förskolan, även om 
detta naturligtvis är bra. Inte heller är det demokrati i ett land och kommun bara för att det 
där finns ett visst mått av välfärd. Demokratier kan vara både fattiga och med välstånd, 
liksom diktaturer. Kravet i Sveriges grundlag är att all makt utgår från folket och som 
medborgare är man medskapare till denna demokrati, med skyldigheter och rättigheter. 
Den röstberättigade invånaren är då inte heller en kund som köper en vara på marknaden, 
eller som det står i dikten, ”att medborgarrätt heter pengar”. En röst till varje vuxen 
medborgare är vad som gäller. Mot bakgrund av de relativt dåliga resultaten i den årliga 
enkätundersökningen i Nacka vad gäller invånarens möjlighet till insyn och påverkan så 
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borde majoriteten ta Nackalistans demokratimotion på mycket större allvar och tillstyrka. 
Nackalistan tycker att den kommunala demokratin är viktig att fira också som ett inslag för 
demokratisk information inför valet. Vi reserverar oss mot förslag till beslut i 
tjänstehandlingen.” 
 

Protokollsanteckningar 
Anna-Karin Boréus lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Liberalerna var med och genomförde rösträttsreformen, och det är ett gott syfte att fira 
demokratins genombrott under förra seklet. Så här under ett valår måste särskild vikt läggas 
vid att sprida kunskap om demokratin, och försöka få fler att utnyttja sin rösträtt. Detta är 
särskilt viktigt i de områden dom har lågt valdeltagande. Särskilda insatser bör också riktas 
mot förstagångsväljare. 
  
Liberalerna vill också poängtera vikten av demokrati var dag i Nacka - 
medborgarinflytande, och dialog med nackaborna är och ska fortsätta vara en helt central 
del av kommunens arbete. Demokrati är inget som bara ska utövas vart fjärde år.” 
 
- - - - - 
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§ 52 Dnr KFKS 2017/1030 

Om val till nämnder och kommunstyrelsen 
Motion den 13 november 2017 av Bosse Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar att fördelningen av platser i nämnderna sker enligt de 
demokratiska principer om proportionalitet som föreskrivs i kommunallagen.  
 
2. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att nuvarande kommunfullmäktige 
före valet beslutar om hur det nyvalda kommunfullmäktige ska inrätta 
nämndorganisationen nästa mandatperiod.  
 
3. Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att val av ledamöter i nämnder och utskott ska ske utifrån 
proportionalitet, att alla partier med mandat i kommunfullmäktige ska vara representerade i 
alla större nämnder, ha minst yttrande- och närvarorätt i kommunstyrelsen med utskott och 
att frågan ska utredas skyndsamt. 
 
En strikt tillämpning av kommunallagens regler om proportionellt valsätt hade gett en 
motsvarande fördelning av platser för oppositionen, som de nu har. Bedömningen är att 
det inte bör införas ett regelverk som innebär att andra fullmäktigeledamöter än de som 
tillträder efter valet, beslutar om förutsättningar för nämndorganisationen. Mot den 
bakgrunden avslås förslagen i motionen om hur nyvalda kommunfullmäktige ska inrätta sin 
nämndorganisation.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 53 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 53 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige noterar att fördelningen av platser i nämnderna sker enligt de 
demokratiska principer om proportionalitet som föreskrivs i kommunallagen.  
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2. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att nuvarande kommunfullmäktige 
före valet beslutar om hur det nyvalda kommunfullmäktige ska inrätta 
nämndorganisationen nästa mandatperiod.  
3. Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Bosse Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Monica Brohede 
Tellström (L) och Hans Peters (C), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Bosse Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Bosse Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Nackalistan reserverar sig mot förslaget till beslut i tjänstehandlingen. En kvalificerad 
gissning skulle säkert ge vid handen att fördelningen av förtroendevaldas poster liksom det 
ekonomiska systemet strikt följer en proportionell princip och är lika med det antal 
procentuella röster som respektive parti får. Så är inte fallet i Nacka utan utfallet kan avvika 
långt ifrån principen en man/kvinna en röst och procenttalet och det väljarstöd som väljare 
ger till respektive parti. Istället gäller den praktiska tillämpningen att ett parti ska vara 
kompis med andra partier i ett block för att få en skälig representation. En blockpolitiks 
principer som i kommuner sätter valresultatet delvis ur spel och som många väljare nu är 
trötta på eftersom partiernas ideologi är till förväxling lika. Det är alltså inte upp till väljarna 
och valresultatet utan till andra partiers inre processer som säger hur representationen i 
nämnder ser ut. Det ger som nackdel upphov till en hård huggsexa efter valet vilket nästan 
alla lokala partier i landet har upplevt. Nackalistan tycker att det är hög tid att gå vidare i en 
utveckling av den kommunala demokratin och motverka de inskränkningar av 
representativiteten som praktiseras i Nacka och i en del andra kommuner. Efter 2014 års 
val utgick extra resurser som inte var beslutade om i kommunfullmäktige före valet till 
liberalerna och senare också till övriga större partier. Detta motverkade i praktiken 
valresultatet och väljarnas utslag. Nackalistan reserverar sig mot förslag till beslut i 
tjänstehandlingen. Vi tycker att väljarnas utslag enbart ska styra fördelningen av 
representation i nämnder och inga andra principer.” 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistans motion handlar om att man ska frångå kommunallagen vid val till 
nämnderna och att alla partier garanteras plats i nämnderna. Det är ett rent odemokratiskt 
förslag som innebär att väljarnas röster blir olika mycket värda och att proportionaliteten 
sätts ur spel.  
 
Det är minst sagt förvånande att Nackalistan slåss för att SD ska få ledamöter i nämnderna, 
för det är faktiskt den enda konkreta konsekvensen av motionen eftersom alla andra partier 
redan sitter i t ex kommunstyrelsen och övriga större nämnder. Dock talar inte Nackalistan 
om vilket parti som ska bli av med sina platser, men man kan nog utgå från att det är 
moderaternas platser de vill komma åt. Moderaterna med 22 266 röster och 24 mandat i 
kommunfullmäktige skulle alltså få 4 platser i kommunstyrelsen, medan SD med 2 543 
röster och 2 mandat i kommunfullmäktige skulle få 1. Det skulle bli en helt annan 
representation än den väljarna har röstat fram. Det är uppenbarligen en konsekvens som 
Nackalistan eftersträvar, men det rimmar inte alls med den demokratisyn som vi moderater 
står för, där alla röster ska vara lika mycket värda. Representation i nämnderna ska baseras 
på partiernas storlek och det innebär att små partier blir utan plats om man inte allierar sig 
med andra partier och då blir en större partikonstellation som tillsammans får platser att 
dela på.   
 
Under debatten förnekade Nackalistan att de har valteknisk samverkan med SD, trots att 
de både meddelat detta tidigare (december 2014) och att NL-SD tilldelats platser i 
nämnderna just på grund av detta samarbete. Det står naturligtvis alla partier fritt att 
samverka med dem man vill och känner samhörighet med, men det är märkligt att de 
förnekar det uppenbara. Kanske skäms de för att girigheten efter platser i nämnderna lett 
till detta samarbete?” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”I handlingar står det följande: 
”Motion den 13 november 2017 av Bosse Ståldal med flera (NL) 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att kommunfullmäktige före 
valet beslutar om hur det nyvalda kommunfullmäktige ska inrätta sin 
nämndorganisation. Kommunfullmäktige noterar därvid att samtliga idag i 
kommunfullmäktige representerade partier har närvaro- och yttranderätt i alla 
nämnder med tio ledamöter + tio ersättare ” 
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Detta stämmer inte: Sverigedemokraterna har bara representant i Äldrenämnden och 
Fritidsnämnden! Detta kommer dock korrigeras vid nästa val” 
 
- - - - - 
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§ 53 Dnr KFKS 2017/1031 

Resurser till politiskt arbete 
Motion den 13 november 2017 av Bosse Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att funktioner som kommunalråd och 

oppositionsråd ska fördelas strikt efter principen om proportionalitet och att ett 
sådant system ska införas efter valet 2018.  

2. Kommunfullmäktige påpekar att stöd till det politiska arbetet i form av politiska 
sekreterare och deltidsengagerad förtroendevald strikt fördelas efter det antal 
mandat partierna har i kommunfullmäktige. 

3. Kommunfullmäktige noterar att förslaget om att utreda frågan om ett nytt system 
för partistöd är bifallen genom kommunstyrelsens beredning av förslagen i 
motionen. 

4. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att resurser till politiskt arbete ska fördelas strikt efter principen om 
proportionalitet och att den frågan ska utredas skyndsamt så att ett reviderat system införs 
för den nya mandatperioden efter valet 2018.  
 
Stöd i form av politisk sekreterare och deltidsengagerad förtroendevald följer redan idag 
antalet mandat i kommunfullmäktige, oberoende av om ett parti ingår i en majoritet eller 
utgör opposition. Val av antal kommunal- och oppositionsråd och omfattningen på de 
olika uppdragen görs av de kommunfullmäktigeledamöter som tillträtt efter valet. Varje 
ledamot har samma rätt att föreslå att någon ska väljas till ett sådant uppdrag och i vilken 
omfattning. Bedömningen är att det inte skulle vara mer demokratiskt med ett i förväg 
fastlagt system och därför avslås förslaget om att funktioner som kommunalråd och 
oppositionsråd ska fördelas strikt efter principen om proportionalitet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 54 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 januari 2018 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 54 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att funktioner som kommunalråd och 
oppositionsråd ska fördelas strikt efter principen om proportionalitet och att ett 
sådant system ska införas efter valet 2018.  

2. Kommunfullmäktige påpekar att stöd till det politiska arbetet i form av politiska 
sekreterare och deltidsengagerad förtroendevald strikt fördelas efter det antal 
mandat partierna har i kommunfullmäktige. 

3. Kommunfullmäktige noterar att förslaget om att utreda frågan om ett nytt system 
för partistöd är bifallen genom kommunstyrelsens beredning av förslagen i 
motionen. 

4. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Bosse Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Bosse Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats 
Gerdus yrkande 
 

Reservationer 
Bosse Ståldal meddelade att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Även denna motion och förslag till beslut i tjänstehandlingen reserverar sig Nackalistan 
emot. Vad är det för fel på att låta proportionalitet och demokrati få ett större genomslag 
än vad det får idag? Självklart ska även funktioner som kommunalråd och oppositionsråd 
fördelas enbart efter andel väljarstöd. Det känns mycket krampaktigt att ha ett kritiserat 
blocksystem som grund för fördelning av resurser till ledande partiföreträdare. Riksdagens 
principer är annorlunda och innebär att alla partier är representerade i alla utskott och kan 
delta i det demokratiska arbetet på hyfsat jämlika villkor, men inte i Nacka. Inte konstigt att 
det stod fel i den första versionen av tjänstehandlingen där en tjänsteman hade skrivit att 
det var så i Nacka, vilket det inte är utan var en felskrivning. Det är den självklara tanken 
som säkert de flesta invånare tror att det fungerar på detta sätt. I Nacka stängdes dörren till 
deltagande och öppenhet i utskott och nämnder där oerhört många beslutas tas. Det 
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skedde i samband med att kommunstyrelsen fick en ny ordförande efter den tidigare som 
hade en betydligt mer demokratisk syn på detta. Det gällde Erik Langby respektive Mats 
Gerdau. Att ge alla medborgares röster lika värde och representation i nämnder borde vara 
en självklarhet i kommunen som vill vara bäst på att vara kommun och ska stå för 
öppenhet och mångfald.” 
 
- - - - - 
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§ 54 Dnr KFKS 2017/1034 

Arbete med diskrimineringsgrunderna 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att kommunstyrelsen 

ska utreda om de generella auktorisationsvillkoren i reglementet för kundval och 
villkoren i upphandlingar, säkerställer att kommunen kan agera om 
Diskrimineringsombudsmannen eller domstol konstaterar att en anordnare eller 
leverantör brister i förhållande till diskrimineringslagstiftningen.  

2. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen i arbetet med årsbokslut ska 
följa upp hur produktionsverksamheterna arbetat mot diskriminering. 

3. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka ska ställa krav på att alla anordnare/leverantörer som 
upphandlas eller auktoriseras av kommunen bedriver ett systematiskt arbete med att se till 
att diskrimineringsgrunderna är väl kända, och efterlevs av alla anställda. De föreslår också 
att det ska genomföras en motsvarande informations- och utbildningsinsats inom den egna 
verksamheten. 
 
Kommunen ska inte ta på sig en egen prövning av om leverantörer eller anordnare har ett 
systematiskt arbete mot diskriminering. Precis som när det gäller till exempel skatter och 
avgifter, ska kommunen dock kunna agera om behöriga myndigheter eller domstol kommer 
fram till att leverantörer eller anordnare brister i förhållande till diskrimineringslagstift-
ningen. Kommunstyrelsen får i uppdrag att säkerställa att de generella 
auktorisationsvillkoren och avtalsvillkor i upphandlingar, gör det möjligt för kommunen att 
agera. I frågan om utbildning inom den egna verksamheten, ska de två välfärdsområdena 
redovisa, i samband med årsbokslutet, hur de arbetar mot diskriminering. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 55 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 januari 2018 
Motion 
 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 55 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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1. Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att kommunstyrelsen 
ska utreda om de generella auktorisationsvillkoren i reglementet för kundval och 
villkoren i upphandlingar, säkerställer att kommunen kan agera om 
Diskrimineringsombudsmannen eller domstol konstaterar att en anordnare eller 
leverantör brister i förhållande till diskrimineringslagstiftningen.  

2. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen i arbetet med årsbokslut ska 
följa upp hur produktionsverksamheterna arbetat mot diskriminering. 

3. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Birgit Hansson (V) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S) och Monica Brohede 
Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Birgit Hanssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Birgit Hansson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet nöjer sig för närvarande med det förslag till beslut, som Kommunstyrelsen 
lagt. Det innebär, att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att säkerställa att de generella 
auktorisationsvillkoren och avtalsvillkor i upphandlingar, gör det möjligt för kommunen att 
agera. I frågan om utbildning, inom den egna verksamheten, föreslås att de två 
välfärdsområdena ska redovisa, i samband med årsbokslut, hur de arbetar mot 
diskriminering. 
 
Vänsterpartiet kommer att uppmärksamt följa utvecklingen och vid behov komma med 
ytterligare förbättringsförslag.” 
 
- - - - - 
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§ 55 Dnr KFKS 2017/1041 

Rätt till heltidtidsanställning 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen.  
 
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Motionärerna har lämnat följande förslag. 

1. Nacka kommun antar en policy som ovillkorligt ger alla anställda rätt till 
heltidsanställning 

2. Nacka kommun i framtida upphandlingar och auktorisationer ställer krav på att 
personalen erbjuds heltid i enlighet med det som anförs ovan, 

3. Nacka kommun ställer krav på att företag verksamma i kommunen ej ska 
använda sig av delade turer. 

 
Förslagen i motionen avslås. Kommunfullmäktige ser inte att det är motiverat att 
kommunen skulle anta en policy som ovillkorligt skulle ge alla anställda rätt till 
heltidsanställning då det i det kollektivavtal som reglerar anställningsvillkor för kommunens 
anställda finns möjlighet att anmäla intresse om höjd sysselsättningsgrad. Det finns också 
en partsgemensam handlingsplan för att få fler i Nacka kommun att arbeta heltid. I frågan 
om att i upphandlingar och auktorisation av anordnare ställa krav på heltid och inga delade 
turer ser inte kommunfullmäktige att detta är relevant att kräva med hänvisning till att 
konkurrensneutralitet gäller och att kommunen inte kan ställa krav som inte ställs för 
kommunen som arbetsgivare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 56 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 56 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen.  
2. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkande bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Elisabeth Persson-Grip (V) yrkade bifall till förslagen i motionen.  
 
Maria Raner (S) instämde i Elisabeth Persson-Grips yrkande om bifall till förslag 3 i 
motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Elisabeth Persson-Grips yrkande gällande förslag 1 och 2 i motionen 
beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Oliver Rykatkins yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Oliver Rykatkins yrkande mot Elisabeth Persson-Grips 
yrkande gällande förslag 3 i motionen och fann att Oliver Rykatkins yrkande hade bifallits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Oliver Rykatkins 
yrkande och 13 röster för Elisabeth Persson-Grips yrkande. Sju ledamöter avstod. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Oliver Rykatkins yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 
Votering begärdes och verkställdes. 
 

Reservationer 
Elisabeth Persson-Grip (V) reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets 
fullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Reservation till förmån för motionen 
- att Nacka kommun antar en policy som ovillkorligt ger alla anställda rätt till 
heltidsanställning 
-att Nacka kommun i framtida upphandlingar och auktorisationer ställer krav på att 
personalen erbjuds heltid  
- att Nacka kommun ställer krav på att företag verksamma i kommunen ej ska använda sig 
av delade turer.” 
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Protokollsanteckningar 
Lisskulla Zayane (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är ett otyg när delade turer används systematiskt för att hålla ner ett företags 
kostnader på bekostnad av de anställdas hälsa. Kommun använder själv inte detta 
”verktyg” och borde aktivt motarbeta förekomsten av detta hos sina underleverantörer.” 
 
Maria Raner lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi ställer oss helhjärtat bakom intentionerna i motionen. Delade turer och många 
deltidsanställningar som drabbar framförallt många kvinnor som jobbar inom tjänsteyrken 
skapar otrygghet, dåliga pensionsvillkor, och bidrar till osäkra levnadsvillkor. 
Det stora problemet som vi vill åtgärda är när behovet av arbetet är heltid medan 
arbetsinsatsen delas på flera deltidsanställda. Det skapar en ohållbar situation för 
arbetstagaren. Punkterna 1 och 2 i motionen syftar på begreppet ”ovillkorligt”. Vi har stor 
förståelse för den inställningen men formuleringen blir väldigt definitiv och för hela 
kommunen. Det socialdemokratiska partiets inställning är att heltid som norm ska införas i 
de centrala kollektivavtalen för kommunernas och landstingens verksamheter och bolag.” 
 
- - - - - 
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§ 56 Dnr KFKS 2017/1044 

Klimatkompensera för kommunens transporter  
Motion den 13 november 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige avslår förslag 1 i motionen, om att klimatkompensera alla 

resor i kommunen, eftersom den klimatkompensation av resor som har störst 
klimatpåverkan och som är möjlig att genomföra utan för stora administrativa 
kostnader (flygresor som bokas via resebyrån), idag redan görs. 

 
2. Kommunfullmäktige avslår förslag 2 om att utreda en lokal klimatkompensation 

där de kompenserade beloppen sätts av för lokalt förbättrande klimatinitiativ, 
eftersom de kompenserade beloppen och den faktiska effekten på klimatet bedöms 
vara för små för att väga upp den administrativa kostnaden.  

 

Ärende 
Motionärerna lyfter en angelägen fråga – klimatpåverkan från transporter och hur dessa kan 
klimatkompenseras. Nacka kommun har idag flera åtgärder för ett klimatsmart resande. 
Flygresor klimatkompenseras och klimatsmarta resealternativ erbjuds anställda och 
förtroendevalda. De metoder som Nacka kommun har valt för att såväl stimulera ett mer 
klimatsmartresande som att kompensera för de resor som kommunen gör är valda för att 
ge en stor effekt på utsläppen samtidigt som de administrativa kostnaderna bibehålls på en 
så låg nivå som möjligt. Med den bakgrunden avslås förslagen om att klimatkompensera 
samtliga resor och inrätta en lokal fond med de kompenserade beloppen.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 57 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 23 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 57 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslag 1 i motionen, om att klimatkompensera alla 
resor i kommunen, eftersom den klimatkompensation av resor som har störst 
klimatpåverkan och som är möjlig att genomföra utan för stora administrativa 
kostnader (flygresor som bokas via resebyrån), idag redan görs. 
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2. Kommunfullmäktige avslår förslag 2 om att utreda en lokal klimatkompensation 
där de kompenserade beloppen sätts av för lokalt förbättrande klimatinitiativ, 
eftersom de kompenserade beloppen och den faktiska effekten på klimatet bedöms 
vara för små för att väga upp den administrativa kostnaden.  

 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S) och Christina Ståldal 
(NL), bifall till förslagen i motionen. 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Peter 
Zethraeus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tror inte att det behöver vara varken särskilt krångligt eller administrativt 
betungande att införa ett lokalt system för klimatkompensation transporter, bara om man 
medvetet krånglar till det för sig. Eftersom det inte är något lagkrav behöver systemet inte 
vara hundraprocentigt och klarar kommunen inte av att genomföra detta på ett enkelt sätt 
är det ett klart underbetyg åt den styrande majoritetens organisationsförmåga. Man missar 
också det mobility management värde en lokal klimatkompensation skulle få. Förslaget 
huvudsyfte är ju att lyfta klimatproblematiken för att påverka beteenden och attityder i en 
grönare och mer hållbar riktning. Klimatet är mänsklighetens största utmaning och det 
krävs att vi i kommunen gör allt vi kan för att bidra till en lösning. En lokal 
klimatkompensation är bara en liten del i något mycket större och vi behöver en bred palett 
av åtgärder för att bidra till en lösning på klimatutmaningen. Det börjar bli bråttom och vi 
måste agera NU, inte senare.” 
 
- - - - - 
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§ 57 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Kvalitetsanalys för förskola och skola i Nacka 2017 
Rapport från utbildningsnämnden 
 
- - - - - 
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§ 58 

Anmälningar från revisorerna 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport från lekmannarevisorerna till Nacka vatten och 
avfall AB och Nacka Energi AB – Samordning av stadsutvecklingsprojekt 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 8 2017 till utbildningsnämnden och 
kommunstyrelsen – Granskning av likvärdighetsgarantin 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 9 2017 till kommunstyrelsen – Granskning av 
stadsutvecklingsprojekt 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport från lekmannarevisorerna till Nacka vatten och 
avfall AB och Nacka Energi AB – Samordning av stadsutvecklingsprojekt 
 
Revisionsskrivelse, kompletterande revisionsskrivelse och utredning om behandling av 
klagomål 
 
- - - - - 
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§ 59 Dnr KFKS 2018/199 

Motion – Skyddsrum i samband med tunnelbanebygget 
Motion den 5 mars 2018 från Christina Ståldal m fl (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 60 Dnr KFKS 2018/200 

Motion – Samverkan mellan kultur- och 
idrottsföreningar i Älta 
Motion den 5 mars 2018 från Christina Ståldal m fl (NL) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 61 Dnr KFKS 2018/201 

Motion –Fruktträd och bärbuskar i Nacka stad 
Motion den 5 mars 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 62 Dnr KFKS 2018/202 

Motion – Hundar i det brottsförebyggande arbetet i 
Nacka 
Motion den 5 mars 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 63 Dnr KFKS 2018/203 

Motion – Förslag om kulturlokaler i Fisksätra Folkets 
Hus 
Motion den 5 mars 2018 från Birgit Hansson m fl (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 64 Dnr KFKS 2018/204 

Motion – Förslag om bättre föreningslokaler i Fisksätra  
Motion den 5 mars 2018 från Birgit Hansson m fl (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 65 Dnr KFKS 2018/205 

Interpellation – Frågor om utbyggnad av Nacka sjukhus 
Interpellation den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 66 Dnr KFKS 2018/206 

Interpellation – Parkeringsplatser i nya Orminge 
centrum 
Interpellation den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till natur- och trafiknämndens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 67 Dnr KFKS 2018/207 

Interpellation – Simhall i Boo 
Interpellation den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till fritidsnämndens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 68 Dnr KFKS 2018/208 

Interpellation – Frågor om skyddsrum vid 
tunnelbanestationerna 
Interpellation den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till fritidsnämndens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 69 Dnr KFKS 2018/209 

Interpellation – Ersättningstrafik när Saltsjöbanan höjs 
upp vid Nacka station 
Interpellation den 5 mars 2018 av Erik Svanfeldt m fl (S) 
 
Erik Svanfeldt m fl anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 
 


